
Begroting 2013 

Einde crisis in zicht? 
In juli verrasten de fracties van de coalitiepartijen ons met de mededeling dat de 
voorjaarsnota van hun eigen college onvoldoende richtinggevend was. Omdat de 
meerjarenbegroting de uitwerking is van de voorjaarsnota, zou je van deze fracties 
vuurwerk mogen verwachten tijdens de begrotingsbehandeling. Maar dat liep met een 
sisser af. De begroting  werd voor zoete koek geslikt ondanks het feit dat er helemaal 
geen rekening wordt gehouden met de negatieve gevolgen van recente ontwikkelingen. 
Het college heeft nota bene in de begroting staan dat de financieel economische crisis in 
2013 zal zijn afgelopen. De fracties van de coalitiepartijen accepteerden de uitleg van 
het college dat de laatste ontwikkelingen niet waren te voorzien. Tegelijkertijd stelden 
dezelfde fracties veel kritische vragen en spraken ze hun bezorgdheid uit over de 
houdbaarheid van het sociale beleid van de gemeente. We kunnen ons niet aan de 
indruk onttrekken dat omwille van de 'lieve vrede' en de wisseling van de wacht door 
het vertrek van wethouder van Dijk, de rijen in de coalitie gesloten zijn. Schijnbaar 
nemen ze dan veel voor lief… 

Scherpe keuzes 
GroenLinks heeft voorgesteld de begroting voor kennisgeving aan te nemen en het 
college nu kaders mee te geven waaraan de begroting moet voldoen. Allereerst hebben 
wij voorgesteld  een stop te zetten op de voorgenomen uitgaven en investeringen in het 
fysieke domein. We kunnen als gemeente niet nog meer verplichtingen aangaan terwijl 
we weten dat we de komende jaren geld tekort komen. Het bedrijventerrein A18 is een 
miljoenenstrop. GroenLinks weigert de tekorten die daarbij ontstaan te financieren door 
te bezuinigen op het sociale domein. De aanhoudende economische crisis en de 
ingestorte vastgoedmarkt dwingen ons tot scherpere keuzes op het gebied van wonen, 
bedrijven, kantoren en winkels en verkeer. GroenLinks is hiertoe bereid. Wat ons betreft 
kunnen de middelen voor de oostelijke randweg meteen gestort worden in een 
risicoreserve. 
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Investeren in het sociale domein 
We hebben ook dit jaar weer gepleit voor 
een toekomstgerichte economie. 
GroenLinks zet zich altijd in voor een 
groene gemeente die uitblinkt in schone 
energie, fietsvriendelijkheid, duurzame 
landbouw, innovatief ondernemerschap, 
een sprankelend cultureel klimaat, een 
gezonde leefomgeving en een rijke natuur. 
Ten aanzien van het sociale domein vindt 
de fractie van GroenLinks dat de overheid 
dient te zorgen voor hetgeen dat 
kwetsbaar is. Ze moet opkomen voor 
mensen die het niet zelfstandig kunnen 
redden. Het is onzin om steeds weer alles 
te gooien op de eigen 
verantwoordelijkheid. Om de ergste 
effecten van de rijksbezuinigingen op de 
sociale zekerheid op te kunnen vangen 
zullen we middelen moeten vrijmaken. De 
gemeenteraad was bereid €29 miljoen te 
reserveren voor de woningbouwgrexen. 
GroenLinks kan niet bevatten dat we voor 
het sociale domein niet tot een 
soortgelijke inspanning bereid zijn. 

Motie oostelijke randweg 
De fractie van GroenLinks heeft een motie 
ingediend om een pas op de plaats te 
maken voordat de gemeente Doetinchem 
miljoenen gaat investeren in de oostelijke 
randweg. Deze motie werd door de 
coalitiepartijen verworpen; “er zijn geen 
problemen, de begroting voor 2013 is 
sluitend” was de beargumentering. De 
oostelijke randweg gaat de gemeente 
Doetinchem echter tot in lengte van jaren 
een miljoen euro per jaar kosten aan 
aflossingen en rente. De coalitiepartijen 
lijken zich niet te beseffen dat ze nu geen 
pot met Nuon-geld meer krijgen om 
nieuwe gaten in de begroting te dichten. Is 
het een kwestie van de boodschap niet 
begrijpen of niet willen begrijpen? Kortom 
een teleurstellende vergadering over een 
nu al achterhaalde begroting in een wereld 
waar echt wel wat aan de hand is! 

Bieb Wehl moet blijven 
De fractie van GroenLinks heeft tijdens de 
begrotingsbehandeling een plan 

gepresenteerd om de bibliotheek in Wehl 
open te houden. De Bibliotheek West-
Achterhoek (BWA) is van plan het filiaal in 
Wehl met ingang van 1 juli 2013 te 
sluiten. Sluiting van deze bibliotheek, 
waarvan 38 procent van de Wehlenaren 
lid is, zal grote gevolgen hebben voor de 
sociale voorzieningen en de leefbaarheid 
in Wehl. GroenLinks wil voorkomen dat 
de bibliotheek wordt gesloten en heeft 
daar een mogelijkheid voor gevonden. In 
een amendement hebben we de raad 
gevraagd om hier geld voor vrij te maken 
door te bezuinigen op het budget van de 
regio Achterhoek. De fractie van de VVD 
vond dit plan voorbarig en gaf aan dat ze 
zaken die nog in ontwikkeling zijn wil 
afwachten. Daarmee doelt deze fractie op 
een juridische afspraak tussen de stichting 
Vrienden van de Bibliotheek Wehl en de 
BWA om het Wehlse filiaal tot 2017 open 
te houden. De fractie van GroenLinks wil 
echter niet afwachten en vervolgens het 
risico lopen dat de bibliotheek in Wehl 
alsnog wordt gesloten. Verder hebben we 
berekend dat sluiting van de Wehlse 
bibliotheek voor zowel de gemeente 
Doetinchem als de BWA meer kosten met 
zich meebrengt dan tot nu toe gedacht 
werd. Daar komt nog bij dat een groot 
aantal leden uit Wehl hun lidmaatschap 
denkt op te zeggen waardoor ook de 
inkomsten zullen afnemen.  
Omdat duidelijk werd dat meerdere 
fracties het behoud van de Wehlse 
bibliotheek willen bespreken bij de 
budgetsubsidie van de Bibliotheek West-
Achterhoek, hebben we ons amendement 
aangehouden. Dat wil zeggen dat we 
hetzelfde amendement, indien nodig, 
alsnog kunnen indienen tijdens deze 
bespreking. 

Versobering nieuwjaarsreceptie 
In de begrotingsvergadering diende de 
fractie van GroenLinks een motie in om de 
nieuwjaarsreceptie van de gemeente te 
schrappen. Het budget voor deze receptie 
is €10.000,- . Een bedrag dat we graag 
wilden toevoegen aan de risicoreservering 
van het sociaal domein. Tijdens het debat 
werd duidelijk dat we geen meerderheid 
zouden behalen voor onze motie, maar 
dat er wel fracties waren die een 
versobering van de receptie zouden willen 



De illusie van een snelle fusie 

De colleges van Doetinchem en Oude IJsselstreek zien geen belemmeringen om door te 
gaan met het vervolgonderzoek naar een fusie van beide gemeenten. De eerste fase van 
het onderzoek zou volgens hen geen grote obstakels hebben opgeleverd. Maar de 
opdracht van de gemeenteraad van Doetinchem om inzicht te geven in de financiële 
positie van de nieuwe gemeente en om duidelijk te maken wat de meerwaarde is voor de 
inwoners van de gemeente Doetinchem zijn niet uitgevoerd door het college. De fractie 
van GroenLinks was niet de enige fractie die dit aan de orde stelde tijdens de 
beeldvormende raad van 29 november. 
Om de fusie nog in deze raadsperiode te realiseren hebben de colleges een ambitieus 
tijdpad uitgestippeld. Uiterlijk in juni 2013 moet er een besluit worden genomen om 
vervolgens nog uitstel van de gemeenteraadsverkiezingen aan te kunnen vragen bij de 
provincie. Per 1 januari 2015 zou dan met de nieuwe gemeente gestart kunnen worden. 
Van 8 tot en met 23 januari 2013 is het de bedoeling dat er een dialoog over de fusie 
wordt gehouden met de inwoners. Maar nu de beperkte informatie uit de eerste fase van 
het onderzoek geen antwoord geeft op onze vragen, vindt de fractie van GroenLinks dit 
geen basis voor een serieus dialoog met inwoners. 
We hebben daarom in de beeldvormende raad voorgesteld dat het college de opdracht 
van de raad alsnog gaat uitvoeren. Deze informatie zou dan in een nieuwe 
beeldvormende raadsvergadering  besproken kunnen worden. Een meerderheid van de 
raadsfracties vond de toezegging van het college om een aanvullende notitie op te stellen 
echter voldoende om dit voorstel in de raadsvergadering van 13 december te bespreken. 
In ons volgende fractiebericht zullen we terugkijken op dat debat. 
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steunen. De kosten zijn het laagst wanneer 
de nieuwjaarsreceptie in het stadhuis 
gehouden wordt, maar dit mag niet meer op 
last van de brandweer. De receptie wijkt 
daarom blijvend uit naar de Catharinakerk. 
Maar ook daar kan je je beperken in wat je 
aanbiedt. Als GroenLinks hebben we nooit 
iets gehad met het showkarakter dat het 
college geeft aan deze receptie en vinden we 
dat het geld beter anders besteed kan 
worden. We kregen de meerderheid van de 
raad mee om 50 % te bezuinigen op de 
nieuwjaarsreceptie. Vreemd genoeg stemde 
alleen de fractie van de PvdA tegen onze 
motie. Het is geen forse bezuiniging, maar 
zolang we in Doetinchem een voedselbank 
nodig hebben omdat mensen niet zelfstandig 
rond kunnen komen, telt ook dit bedrag mee. 

Nonsens-motie PvdA 

Waarom zou je een motie indienen over een 
landelijk thema terwijl je eigen partij in 
onderhandeling is over een regeerakkoord? 
De fractie van de PvdA diende 25 oktober een 
motie in over de invoering van de wietpas. In 
deze motie werd de burgemeester 
opgedragen in een gesprek met de minister 
van Veiligheid en Justitie kenbaar te maken 
dat Doetinchem invoering van de wietpas 
afwijst. Hoewel de fractie van GroenLinks 
tegen invoering van de wietpas is, hebben 
we, net als een aantal andere fracties, 
aangegeven dat de PvdA fractie dat op dat 
moment gemakkelijk zelf kenbaar kon maken 
in Den Haag. De PvdA reageerde verbaasd op 
de opmerkingen dat ze invloed zouden 
kunnen uitoefenen in Den Haag. Zijn ze nu al 
vergeten dat hun eigen ex-wethouder, die nu 
Tweede Kamerlid is, onze regio zou gaan 
vertegenwoordigen in Den Haag? Achten ze 
hem niet eens in staat om dit standpunt over 
de wietpas over te brengen in de Tweede 
Kamerfractie?     
De fractie van GroenLinks stelde voor om de 
motie aan te houden en eventueel vier 
weken later opnieuw in te dienen omdat dan 
de plannen van het nieuwe kabinet bekend 
zouden zijn. De PvdA wilde de motie echter 
toch indienen, zelfs na een uitspraak van de 
burgemeester dat hij deze motie niet nodig 
had omdat hij achter het standpunt staat om 
de wietpas niet in te voeren.  
De PvdA fractie vroeg een schorsing aan toen 
ze besefte dat ze geen meerderheid zou 
krijgen voor de motie en alleen op steun van 
de VVD kon rekenen. Misschien een 
voorteken voor de verhoudingen in de 
landelijke politiek? Na de schorsing maakte 
de PvdA fractie een einde aan deze 
schijnvertoning door de motie alsnog in te 
trekken. Het regeerakkoord van de VVD en de 
PvdA is inmiddels bekend. De wietpas is 
afgeschaft maar daar is een legitimatieplicht 
en het tonen van een uittreksel van het 
bevolkingsregister voor in de plaats gekomen. 
Je zou dus eigenlijk een nieuwe motie van de 
Doetinchemse PvdA fractie mogen 
verwachten. 

Zwarte pepernoten 

In een ingezonden brief in de Gelderlander, 
ondertekend als raadslid van de VVD, 
vergoelijkte Ed de Rechteren van Hemert het 
gebruik van zwart geld. Volgens de Rechteren 
van Hemert is het niet goed draaien van de 
economie te wijten aan het gebrek aan zwart 
geld, door hem 'zwarte pepernoten' 
genoemd. De klus zonder rekening, oftewel 
handje contantje, levert geld op dat als 
smeerolie dient in de lokale economie aldus 
de Rechteren van Hemert. “Het geld moet 
immers uitgegeven worden”. Dit is voor 
GroenLinks een onacceptabele insteek. Een 
volksvertegenwoordiger die zwart werk als 
oplossing schetst voor de economische crisis 
geeft aan dat belasting ontduiking aanvaard-
baar is , Arbo-regelgeving genegeerd mag 
worden en de bouw-cao overbodig is. 
Wij stelden de vraag of de Rechteren van 
Hemert wel heeft nagedacht over de indruk 
die zijn ingezonden stuk heeft gemaakt op de 
medewerkers van de Gemeentelijke Dienst 
Werk en Inkomen. Want hoe moeten zij in 
het licht van de brief omgaan met illegaal 
klussende bijstandsgerechtigden? Mocht de 
Rechteren van Hemert loonkosten willen 
verlagen en bestedingen aanjagen dan zijn 
daar wettelijke mogelijkheden voor. 
GroenLinks heeft deze mogelijkheden al 
eerder bepleit: verlaag de belasting op arbeid 
en verhoog het nettominimumloon. Daarmee 
schep je banen op legale wijze en komt 
verdiend geld in handen van burgers die dat 
vandaag nog gaan uitgeven. De VVD-fractie 
nam vrijwel onmiddellijk afstand van de 
uitspraken van de Rechteren van Hemert, die 
zelf zijn excuses aanbood aan de gemeente-
raad. Wij vonden dat niet voldoende, maar 
kunnen een raadslid niet dwingen om op te 
stappen. Een motie van afkeuring van Uw 
Belang werd door bijna alle fracties, behalve 
die van het CDA en de VVD, ondersteund. 

 

Uitnodiging 

Openbare algemene ledenvergadering 

Meepraten over “Zin in 2014”: het 
GroenLinks programma voor de 
gemeenteraadsverkiezingen. 

Vrijdag 18 januari 2013, 20.00 uur 
Stadscafé de Goedsack, Simonsplein 8 

 

Meer artikelen op onze website: 
http://doetinchem.groenlinks.nl 
 College wil weer belangrijke 

bevoegdheden van de raad naar zich 
toe trekken 

 Supermarkten vragen gemeenteraad 
om concurrentie niet verder toe te 
staan 

 Er is ..m2 landbouwgrond gekocht 
namens GroenLinks Doetinchem bij de 
stichting Buur maakt Natuur 
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